

QUX PRESENTS

POLARIS
MUSIC
PRIZE

PRIX DE
MUSIQUE
POLARIS



Supported by FACTOR
and the Government of Canada

FACTOR Canada

FOR IMMEDIATE RELEASE

ANIMISM BY TANYA TAGAQ NAMED WINNER AT THE 2014 POLARIS MUSIC PRIZE GALA TONIGHT



TORONTO, ON – Monday, September 22, 2014.

Animism by Tanya Tagaq was voted as the winner of the 2014 Polaris Music Prize tonight at The Carlu in Toronto. The winner was decided and announced during the 9th annual gala event. Tanya Tagaq was awarded a cash prize of \$30,000. The winner was announced by the gala host, actor Jay Baruchel.

“We’ve been doing it our own way without backing down artistically or conforming, so to be recognized in this way and have so many people latch on makes me feel the world is tolerable. There’s so much hurt in the world and within indigenous cultures with colonialism,” said Tanya Tagaq. *“Canada is in a desperate need for repair and I think a lot of people are tired of living this way and just to have people understand where we’re*

coming from makes me have hope that we can move forward and expose the true history of Canada.”

Animism was produced by Jesse Zubot (Dan Mangan, Fond of Tigers) with additional production by Juan Hernandez. The record features Michael Red (Low Indigo), a live programmer whose wild northern field recordings often serve as Tagaq’s de facto backing band, percussionist Jean Martin and opera singer Anna Pardo Canedo.

Slaight Music awarded \$2,000.00 to each of the runners up – Arcade Fire, Basia Bulat, Drake, Mac DeMarco, Jessy Lanza, Owen Pallett, Shad, Timber Timbre and YAMANTAKA // SONIC TITAN. The gala was webcast live on AUX.tv and broadcast live on SiriusXM channels The Verge XM 173 and The Iceberg Sirius 161.

The 11 member Grand Jury that decided the winner was Adam Bowie (Fredericton, Daily Gleaner), Lorraine Carpenter (Montreal, CultMTL), Stephen Cooke (Halifax, Chronicle Herald), Jessica Émond-Ferrat (Montreal, Journal Métro), Luke Fox (Toronto, Exclaim), Stephanie McKay (Saskatoon, Star Phoenix), Liisa Ladouceur (Toronto, freelance), Melody Lau (Toronto, Much), Julia LeConte (Toronto, NOW Magazine), Alan Ranta (Vancouver, Freelance) and Mark Teo (Toronto, AUX).

“This year’s Short List embodied an enormous amount of diverse talent,” said James Keast, who oversaw the Grand Jury. *“I’m greatly impressed with the careful consideration that the Grand Jury gave to the Short List nominees. This was not an easy choice for those eleven people to make.”*

Past winners have included Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007), and Final Fantasy (Owen Pallett) (2006).

We acknowledge the financial support of the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

For images from tonight’s gala please visit: polarismusicprize.ca/media
username: media / password: m3d1a

About the Polaris Music Prize

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours, celebrates and rewards creativity and diversity in Canadian recorded music by recognizing, then marketing the albums of the highest artistic integrity, without regard to musical genre, professional affiliation, or sales history, as judged by a panel of selected music critics. www.polarismusicprize.ca/ [@polarisprize](https://twitter.com/polarisprize)

Media Contacts:

Polaris Music Prize media:

Joanne Settingington

Indoor Recess

(416) 884-4119

joanne@indoorrecess.com

Polaris Music Prize media (Quebec):

Magali Ould

(514) 994-6295

magali@polarismusicprize.ca

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

ANIMISM DE TANYA TAGAQ REMPORTE LE PRIX DE MUSIQUE POLARIS 2014

TORONTO, ON - Lundi 22 septembre 2014.

L'album *Animism* de **Tanya Tagaq** a été couronné grand gagnant du Prix de musique Polaris 2014 au gala qui avait lieu ce soir au Carlu à Toronto. L'album gagnant a été choisi et dévoilé pendant le neuvième gala annuel. Tanya Tagaq a reçu un prix monétaire de 30 000\$ et la nouvelle a été annoncée par l'animateur de la soirée, l'acteur Jay Baruchel.

« Nous avons toujours fait les choses à notre façon sans se conformer artistiquement, donc le fait d'être reconnue ainsi et de recevoir le soutien d'autant de personnes me laisse croire que le monde est tolérable. Il y a tellement de mal dans ce monde et au sein des cultures autochtones à cause du colonialisme, » nous explique Tanya Tagaq. « Le Canada a désespérément besoin de panser ses plaies, et je crois que beaucoup de gens sont épuisés de vivre de cette façon. Le simple fait que des gens comprennent d'où nous venons me donne l'espoir que nous pouvons avancer et mettre en lumière la vraie histoire du Canada. »

Animism a été réalisé par Jesse Zubot (Dan Mangan, Fond of Tigers) avec l'aide de Juan Hernandez. L'album bénéficie de la participation de Michael Red (Low Indigo), un programmeur dont les enregistrements de la vie sauvage nordique servent souvent de trame sonore pour les spectacles de Tanya, le percussionniste Jean Martin et la chanteuse d'opéra Anna Pardo Canedo.

Slaight Music a offert 2000\$ aux neuf autres nommés - Arcade Fire, Basia Bulat, Drake, Mac DeMarco, Jessy Lanza, Owen Pallett, Shad, Timber Timbre et YAMANTAKA // SONIC TITAN. Le gala était diffusé en direct sur le web via AUX.tv et à la radio sur les chaînes SiriusXM The Verge 173 et The Iceberg 161.

Les onze membres du grand jury qui ont choisi le gagnant sont Adam Bowie (Fredericton, Daily Gleaner), Lorraine Carpenter (Montréal, CultMTL), Stephen Cooke (Halifax, Chronicle Herald), Jessica Émond-Ferrat (Montréal, Journal Métro), Luke Fox (Toronto, Exclaim), Stephanie McKay (Saskatoon, Star Phoenix), Liisa Ladouceur (Toronto, pigiste), Melody Lau (Toronto, Much), Julia LeConte (Toronto, NOW Magazine), Alan Ranta (Vancouver, pigiste) et Mark Teo (Toronto, AUX).

« La courte liste de cette année comprend plusieurs artistes aux talents diversifiés, » a dit James Keast, qui a supervisé le grand jury. « Je suis vraiment impressionné par l'attention particulière que le grand jury a accordée aux nommés de la courte liste. Ce fut un choix difficile à faire pour ces 11 personnes. »

Les gagnants antérieurs sont : Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy (2006).

Nous reconnaissons l'appui financier du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

Pour des images du gala de ce soir, visitez : polarismusicprize.ca/media
nom d'utilisateur : media / mot de passe : m3d1a

À propos du Prix de musique Polaris

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore, célèbre et récompense la créativité et la diversité de la production musicale canadienne, en soulignant et en offrant une visibilité accrue aux albums qui répondent aux plus hauts standards d'intégrité artistique, sans considération pour le genre musical, l'affiliation professionnelle ou l'historique des ventes. www.polarismusicprize.ca/ [@polarisprize](https://twitter.com/polarisprize)

Contact média - Québec

Magali Ould

magali@polarismusicprize.ca

514.994.6295

Contact média - Canada

Joanne Settingington

joanne@indoorrecess.com

416.884.4119

Major Sponsors / Commanditaires principaux



Official Media Partner / Partenaire média officiel



Official French Media Partner / Partenaire officiel média francophone



Official Ticket Supplier / Révendeur



Radio Sponsor / Commanditaire Radio



The Official Music Store of Polaris / Le magasin de musique officiel de Polaris



Official Venue / Lieu officiel

